

國立勤益科技大學 113 學年度 景觀系 碩士班學分計畫表
Curriculum Planning of 2024 Master's Degree in Department of Landscape Architecture

112 年 10 月 4 日系課程及系務會議審議通過
112 年 11 月 21 日系課程會議審議通過
112.11.22.院課程委員會會議審議通過
112.12.07.校課程委員會會議及 112.12.21.臨時教務會議審議通過

科目	Subjects	上學期		下學期	
		First Semester 學分 Credits	學時 Hour	Second Semester 學分 Credits	學時 Hour
必修科目(20 學分) Required Courses (20credits hours)					
第一學年 First Year					
專題討論 (一)	Seminar (I)	1	2		
環境規劃與設計 (一)	Environmental Planning and Design (I)	2	4		
專題討論 (二)	Seminar (II)			1	2
環境規劃與設計 (二)	Environmental Planning and Design (II)			2	4
研究方法	Research Method			3	3
第二學年 Second Year					
專題討論 (三)	Seminar (III)	1	2		
論文寫作	Thesis Writing	3	3		
論文	Papers	3	3	3	3
專題討論 (四)	Seminar (IV)			1	2
專業選修科目 Department Required Courses					
第一學年 First Year					
共同選修科目					
環境心理與行為分析	Environmental Psychology and Behavior	3	3		
綠色基礎設施	Green Infrastructure	3	3		
生態城市	Eco-city	3	3		
高等景觀學	Advanced Landscape Discipline	3	3		
國際景觀研究 (一)	Studies on International Landscape (I)	1	1		
景觀創意與設計理論	Creativity and Design Theory of Landscape			3	3
安全知覺與空間分析	Safe Perception and Spatial Analysis			3	3
數位景觀設計	Computer-Aided Design on Landscape			3	3
國際景觀研究 (二)	Studies on International Landscape (II)			1	1
特殊空間綠化	The greening of special space			3	3
第二學年 Second Year					
水資源與流域管理	Water Resources and Watershed Management	3	3		
療癒景觀設計與效益評估	Healing Landscape Design and Benefinitis Assessment	3	3		
景觀創意實務	Creativity and practice of Landscape design	3	3		
工程與計畫管理	Engineering and Project Management	3	3		
GIS 在景觀規劃之應用	The applications of GIS on Landscape	3	3		

備註 Note :

1. 畢業至少應修 **38 學分**：必修 20 學分(含論文 6 學分、專題討論(一)、(二)、(三)、(四)4 學分)，選修 **18 學分** (專業選修至少 **12 學分**)。
Students will be required to take 41 credits before graduation at least, including 20 credits of compulsory modules (6 credits for Thesis, and 4 credits for Thesis Tutorial 1,2,3,4) and 21 credits of optional modules (14 credits for professional optional modules at least).
2. 學生於畢業前須修過「學術研究倫理教育課程」必修 0 學分(6 小時)課程。
Before graduation, each student should complete Academic Research Ethics Education Course, which is 6 hours required course with 0 credit.
3. 畢業前須公開發表研究成果達 4 點 (含) 以上，點數計算詳見本系碩士班修業要點。
Students will be required to publish research results and take 4 scores or above before graduation. See the Master's Programme Study Requirements of our department for more information about the score calculation.
4. 環境規劃與設計 (一) 及環境規劃與設計 (二) 課程採擋修制度。
Environmental Planning & Design 1 and 2 are prerequisites.